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Ennél a példabeszédnél mindig az jut először az eszembe, hogy milyen jó volt azoknak, akik láthatták, 
hallhatták Jézust, milyen könnyű lehetett nekik megtalálni a hitet egy ilyen tanítónál. Fantasztikus 
kisugárzása lehetett Jézusnak. Valószínűleg lángolt a szívük azoknak, akik hallgatták. Mi lett volna, ha 
én abban a korban születek, és én is találkozhattam volna Jézussal? Vajon nekem is lángolt volna a 
szívem? Szerintem igen. És vele tartottam volna? Félek, nem. Milyen sokszor vannak bennem lángoló 
érzések egy-egy szentbeszéd kapcsán, vagy egy jó beszélgetés után, aztán mire tettekre kellene 
váltani ezt a lángolást, addigra kihuny a parázs. Jézussal nem találkoztam, de volt nekem egy Gyurka 
bácsim. Milyen hálás vagyok Istennek, hogy ha Jézussal nem is, de vele sokszor találkozhattam. 
Milyen sokszor lángolt a szívem egy-egy miséje vagy egy-egy beszélgetés után. Meghatározó volt ő az 
életemben, de vajon mennyire lenne büszke rám? 

Egy másik gondolatom: a távolság. A főpapok lelkileg és fizikailag milyen távol lehettek a kis emberek-
ről. Saját fülükkel nem hallották, saját szemükkel nem látták Jézust sem. Nem is voltak rá kíváncsiak. 
Elég volt nekik a követeik, szolgáik információja. Valószínűleg tehetséges bolondnak tartották, vagy 
csalónak, a követőit meg buta, megvezethető tömegnek. A főpapok átlátták a politikai színteret, a 
világ nagy dolgait, megvolt a stratégiájuk, megvoltak a terveik a hit(ük), az egyházuk, népük meg-
védésére. Praktikusan, logikusan gondolkodtak. Csak ez a Jézus belezavart ebbe. Tönkretesz mindent, 
logikátlan, amit tesz, amit mond. 

Nem vagyunk mi is túl mesze a kis emberektől? Nem vagyunk mi is túl messze Jézustól? A terveinkbe 
nem zavar be nekünk is Jézus? Ha őszintén a szívünkbe nézünk, nem tartjuk Jézus szavait a földtől 
elrugaszkodottnak, szép elméletnek? Nekünk is megvannak a logikus, praktikus terveink, az érté-
keink, a céljaink, akár a hitünk, családunk védelmében. Add, Uram, hogy meghalljuk a lelkiismeretünk 
szavát, és el merjük hinni, amit Jézus tanított nekünk! 

Földiák Gergely, Budapest 

 

 


